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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 2. oktober 2014 stil-

let følgende spørgsmål nr. 1168 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-

byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mai 

Mercado (KF). 

 

Spørgsmål nr. 1168:  

’’Kan ministeren redegøre for, hvorfor ministeren udsender en bekendtgørelse 

om ”kodning og datafangst i almen praksis”, når også Datatilsynet i deres hø-

ringssvar påpegede, at der er problemer med godkendelserne til de kliniske 

databaser? ” 

 

Svar: 

Datatilsynet har ikke påpeget, at der er problemer med godkendelserne til de 

kliniske databaser, men har som det også fremgår af min besvarelse af 

spørgsmål 1165 ved en telefonisk henvendelse til ministeriet bl.a. tilkendegi-

vet, at DAMD-databasen i anmeldelsen til Datatilsynet er benævnt ”Dansk Al-

menMedicinsk database for diabetes”. Datatilsynet bemærkede endvidere 

bl.a., at der henstår en opgave for regionen med at få opdateret anmeldelsen. 

Det skal bemærkes, at godkendelse af kliniske kvalitetsdatabaser i henhold til 

sundhedslovens regler sker hos Statens Seruminstitut. 

 

Jeg kan i øvrigt henvise til min besvarelse af spørgsmål 1167. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Nick Hækkerup      /      Sine Mutanu Jungersted 
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